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 "בחוקותיפ' "
 אם בחוקותי תלכו

תלכו" מסביר רש"י, שלא מדובר כאן במצוות  על מילות הפתיחה של פרשת בחוקותי "אם בחוקותי
עצמן, שהלא בהמשך הפסוק כתוב בפירוש "ואת מצוותי תשמרו", כך שהתחלת הפסוק חייבת 

ש"עמל  הושילהתייחס למשהו אחר. מסיק מזה רש"י שהמילים "בחוקותי תלכו" מתייחסות למ
 בתורה", כלומר עמל בלימוד התורה.
 התורה כתוב "אם"? האם יש אופציה שלא לעשות זאת?נשאלת השאלה, איך זה שעל לימוד 

אמנם, ידוע שלפעמים המילה "אם" לא נאמרת במשמעות של רשות אלא של חובה )למשל בפסוק 
"אם כסף תלווה את עמי" שמשמעותו "כשכסף תלווה את עמי"(, אבל מקובל שישנם רק שלושה 

 לא אחד מהם.מקומות שבהם "אם" הינו במשמעות של חובה, ופסוק זה הוא 
מסבירים על זה בספר "אבני חן", שהמשמעות של "עמל בתורה" הינה מישהו שעושה מעבר ללימוד 

הופכים להיות סובבים את התורה. אדם כזה, אכן עושה  והתורה שכולם מחויבים בו, אלא שכל חיי
ובה אלא מעבר לציווי הבסיסי בלימוד תורה בכך שהוא משעבד את כל כולו לתורה, וזה אכן לא ח

 רשות, והוא זוכה לברכות שכתובות בפרשה.
זה גם מסביר למה בהמשך כתוב "ואם בחוקתי תמאסו ואת משפטי תגעל נפשכם", ולא כתוב למשל 

"ואם לא". הקללות לא מגיעות על מי שלא מגיע לרמה של עמלות בתורה, אלא למי שממש מואס 
ששומר את התורה והופך אותה לבסיס לכל  בתורה ו"נגעל ממנה" ממש. ואילו הברכות מגיעות למי

 חייו.
 אתר שיתופי לדברי תורה(. -)מתוך אתר וורטס                     

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 נר זיכרון

 

 כ"ג אייר תשכ"ו -ז"ל  רות אדלר
 

 

 טוב -מזל 
 

 ולחגית , בת לישיהולדת הנכדהאדלר ולכל המשפחה ללחדוה 
 

 

 .1636 נהג אמבולנס: - בריאותכונן  :ורנות מרפאהת
 

 

 זמני  שבת
 

  61:00  הדלקת נרות 
 61:10 מנחה וקבלת שבת  
 00:60 שחרית 
 60:66 מנחה א'  
 60:00 מנחה ב' 

 10:66 צאת השבת  
 

  

 

 אמתהברוך דיין 

 אנו משתתפים באבלה

 של חברתנו רחל דנה ובני משפחתה

 ז"ל יוסף מרדכי סעדון במות עליה אביה

  

 

 אמתהברוך דיין 
 אנו משתתפים באבלו

 של חברנו אבי פרידליך ובני משפחתו

 ז"ל שרה חיה פרידליך במות עליו אמו
 

 ק."בשלוחות במוצש ,בביתוישב אבי 

  .3:00 ביום ראשון בשעה-שחרית אצל אביתפילת 
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 פינת ההלכה
 

 

 לוחות זמנים להכנת גינת הנוי  -"קרבה שנת השבע"... 

בשבת האחרונה, פרשת בהר, קראנו בתורה על מצוות השמיטה, שתחול בשנה הבעל"ט. את 
כדי למעט את המלאכות 'פינת ההלכה", הפעם נייחד לקראת הכנת הגינה בחודשים הקרובים,  

אין להשתמש בהיתר עצמה. על פי הוראות הרבנות הראשית לישראל,  שמיטהבשיידרשו 
 ךערימפני שאין הדבר מוגדר כשעת הדחק, לפיכך יש לה רטי,מכירת הקרקע לגוי בגן הנוי הפ

כזכור שתילת עצי הנות מגן הנוי בשנת השמיטה ולאחריה. ימבעוד מועד כראוי על מנת שנוכל ל
לכן ון שעצי פרי יש לשתול עד ט"ו באב, ונוי וטיפוח הגינה אסורים בתשעת הימים. ומכי

בסוגי דשנים לדשן יש ימים בלבד לאחר תשעה באב!    5למעוניינים בשתילת עצים יש רק 
, להשמיד עשבייההיטב את כל הצריך עידור.  לעדורשימנעו צורך בדישון נוסף בשנת השמיטה. 

ככל האפשר  לגזום –בחומרים מונעי נביטה. וחשוב מכול  לרססובמקומות מתאימים אפשר 
בעצי פרי חשוב  לבצע את הגיזום עוד הקיץ, לאחר הקטיף.  ורשים גיזום.את כל הצמחים הד

הדבר נבדק מקצועית, והתברר שאין שום נזק בביצוע הגיזום בקיץ )במקום בחודש ינואר הבא, 
צריכים להיקלט היטב בקרקע עד תום השנה, כדי שלא יזדקקו  שתילים חדשים כרגיל(.

פי -האסורה בוודאות. כאן יש התחלקות עלפעולה  –להשקיה לצורך קליטתם בשמיטה 
 המינים:

סמוך ( 11.8.11עד ט"ו באב )שורש מותרת -זריעה או נטיעה של שתילים חשופי פרי:-עצי
ס"מ, או שהעציץ לא עמד על  2-לשקיעה. שתיל שגדל בעציץ מנותק מהקרקע, בעל נקב צר מ
אפשר להעבירו עם עפרו  –וכדומה הקרקע ממש אלא על רצפה, על שולחן או על יריעות פלסטיק 

עד כ"ט אב )ולהיזהר שגוש העפר לא יתפורר(. שתיל שהיה שתול באדמה ממש או בעציץ בעל 
השנה, ויש להשקותו מיד לאחר השתילה -מותר להעבירו עם עפרו עד ראש –ס"מ  2-נקב רחב מ

 )ולהיזהר כנ"ל(.

 .(11.9.11) ט"ו באלולרש הוא מועד הנטיעה האחרון לשתילים חשופי שו סרק:-שיחים ועצי
 )ולהיזהר כנ"ל(.השנה -מותרת עד ראש –העברת שתילים עם גוש הקרקע שבו גדלו 

 )לפני השקיעה(.( 41.9.11)כ"ו באלול זריעה ושתילה מותרות עד  פרחים עונתיים:

יש להקדים את שתילתו לימים האלה, כדי שיספיק לכסות את כל השטח. אם לא יגיע  דשא:
השנה, יהיה אסור להשקותו ולכסחו לעידוד הצמיחה, אלא למניעת נזק -מלא עד ראשלכיסוי 

 דשא מזן 'זוֹן' )רייגראס(.( 41/8/11)עד א' באלול  בלבד. מי שלא שתל בעונה זו, יכול לשתול

ערך לקראת שנת השמיטה יפגש עם מרכזי ענפים, על מנת להיהחל מהשבוע, התחלתי לה
    ! ברכת הצלחה לכולנושתחול בשנה הבעל"ט.  

                               .שבת שלום, הרב מיכאל

 שבת שלום, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 השבת

 לקראת ל"ג בעומר 
 בתום תפילת מוסף יתקיים שיעור בנושא

 

 ?!...""כמי שגנב טבעתו של המלך
 בקבלה מעשית על השימוש

 

 במלאת שמונה שנים לפטירתה השיעור מוקדש לע"נ אמי ע"ה

 

 .הציבור מוזמן
 

 

 

 

 

 בשעה חמש וחצי –ורים וילדים ה
 

 לאחר מנחה שנייה. –הדף היומי 
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 מגיל הרך וועדת חינוך 
 

 הבלתי פורמאלי: החינוך במערכות הגיל הרך ולהורי הילדים 
  - בעקבות השינוי בפתיחת שנה"ל במשרד החינוך

 :הבאים השנה נצא לימי היערכות וסגירת המערכת בתאריכים
 (11.0-11.0ימים שלישי עד שישי, ל' אב ועד ג' אלול )

 .(31.8.13פתיחת שנת הלימודים בגיל הרך ובבתי הילדים: ביום ראשון, ה' אלול )
 

 המשך שנה נעימה ובטוחה      
 .אילת וענבל        

 

        
                                                                                      

 מהמרפאה
   

 במהלך השבוע הקרוב משפרים את מראה המרפאה ומסיידים אותה. 
 בימים אלו נמשיך את העבודה כרגיל. 

ואחר כך המרפאה  3.00-60.00ף משעה ובו נפתח רצ( 10.2כ' אייר )יום שלישי בלמעט 
 .תיסגר

 בהתאם לקשיים שיהיו בקבלת הקהל בימים אלו. הערכותואנו מבקשים מהציבור הבנה 
 

 להתחדשות בריאה צוות המרפאה.
 

 חגית והצוות.  
   

 
 
 

 מועדת רכב
 

, כל הנסיעות ברכב זה בין התאריכים 116 רנו קנגו -בעקבות תקלה במחשב הרכב 
 נרשמו באופן לא נכון. 6/2/1064ועד  60/1/1064

ק"מ, כלומר, החיוב עבור  0.612על כל קילומטר שהרכב נסע בפועל, המחשב רשם רק 
 הנסיעה היה בערך שליש ממה שהיה צריך להיות.

ק"מ ועל מספר ק"מ זה החבר  61ק"מ, במחשב נרשמו רק  600למשל, אם חבר נסע 
ק"מ נוספים, כאשר החיוב  10חויב. על מנת לתקן את החיוב, צריך לחייב את החבר על 

הוא לפי מחיר הק"מ לחבר באותה עת. באותו אופן יחויבו גם וועדות ועובדי חוץ שנסעו 
 אפריל יופיע התיקון לחיוב לחברים. ברכב זה באותה תקופה. בתקציב חודש 

 

 .רותםורם י

 
 
 

                                                  
 לגיליון "עמודים" בנושא שמיטה

 

 ה"ד הופנתה אלינו בארכיון הפניה הבאה:בממערכת "עמודים" בק
 בנושא שמיטה דרושות תמונות הקשורות לחקלאות, טרקטורים,  לגיליון "עמודים"

 עבודה חקלאיים של אז והיום, תמונות אנשים עובדים את האדמה וכדו'.כלי 
 .0216341660 -אפ טסאו בוו amudim@kdati.org.il   את התמונות ניתן לשלוח למייל:

 רצוי לציין שם הצלם, וכותרת לתמונה.
 נ"ל מקרב חברינו! אנא לתשומת לב בעלי היכולת הנוגעים בדבר ה

 חברים שייענו לנ"ל, מתבקשים להודיעני על כך. תודה.
 

 הארכיון. -משה פורת                                                     
  

mailto:amudim@kdati.org.il
mailto:amudim@kdati.org.il
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  "שי אשר" פרויקט
 

צריכים מיוחדים. בעליאנשים הוא עבודה עם הפרויקט   
  

רטון בליניק המצורף.ס" ניתן לראות את הון של "שי אשרטרסיצא השבוע ה  
  

https://www.youtube.com/watch?v=hVoHKCsAfGo 
  

  .מנחם סטולפנר
 

 

 

 קהילת שלוחות היקרה
 

 אנו רוצים להודות לכם על תקופה יפה בה גרנו בקיבוץ.
 שלוחות הייתה ה"בית" שלנו לכל אורך השנים ואנו מוקירים אתכם על כך. 

במשך השנים חשנו אתכם כקהילה ברגעים השמחים שלנו ולצערנו גם באסון שפקד אותנו, 
 סתם כולכם לעזרתנו ואין מילה שתתאר את תודתנו.בו התגיי

 נחזור לבקר הרבה בע"ה. 
 משפחת בן זאב: אוהד, ליאת, אוריה, נעם שרה ותמר.

 
 
 
 

 

  מועדת תרבות
 
 
 
 
 

 

 יתקיים אי"ה 
 ( 10.2) רביעיח אייר יום "כב

 

                                                       שכונת שערי חסד הציורית ושכונת רחביה היפה,
הן הרקע לסיור מרגש בעקבות חמש משוררות, כולן מציירות 

 שהיו בירושלים וירושלים בשירתן.
 .אלזה לסקר שילר, רחל, לאה גולדברג, זלדה ויונה וולך

 

 יה ואוכל.ישתבנא להצטייד 
 

 .(המודעותיש הרשמה על גבי לוח )

https://www.youtube.com/watch?v=hVoHKCsAfGo
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רותםיורם  - משולחן מרכז המשק  
 

מיעוט הגשמים פגע בנו, אבל בצורה פחותה  .ומאחורינ כנראה באמת החורףאחרי ביקור קצר בשבוע שעבר, 
תנו קצת. את מאגר גלבוע לא הצלחנו למלא בכדי שבוע שעבר היטיב אההגשם האחרון של וממה שחששנו, 

  ביצוע של תוכנית גידולי סתיו סבירה.לגדל בו דגים, אבל יש בו מספיק מים לצורך גידול דגיגים, ו
תוצאות רבעון זה לא אומרות הרבה מבחינת ענפי החקלאות, סיימנו לסכם את הרבעון הראשון. בימים אלו 

. גם בגזר, הרבעון הראשון לא נותן כל מידע לגבי איך תיראה השנה, וכמעט שאין בו פעילות חקלאיתמאחר 
מתוכננת  01.6.01יה קלה. ביתר הענפים, מסתמנת שנה סבירה. ב אבל ממה שנראה כרגע, השנה הזו לא תה

ובהזדמנות זו נרחיב מעט יותר על איך בהשתתפות רואה החשבון,  2102ה לאישור הדוחות הכספיים של אסיפ
 נראית השנה הזו בינתיים.

האסיפה, בהתאם להחלטת חליף את רזיאל באפיקי מים(. הכפי שכבר פורסם, יואב שהם עזב אותנו )יואב 
את גזברות  בהמשךהגזברות עברה למרכז המשק )לעת עתה כל הגזברות מבוצעת על ידי, הכוונה להעביר 

( BDO(. בנושא החשב עברנו מספר תהפוכות. החלטנו על התקשרות עם חברת רואי החשבון שלנו )הקהילה ליוסי

פגשנו והייתה אמורה להתחיל ש BDOוקבלת שירותי חשבות מהם )להבדיל מהעסקה ישירה(. המועמדת מטעם 
לא היו  BDOלעבוד אצלנו, הודיעה ברגע האחרון שהיא לא תגיע. המועמדים האחרים שהוצעו לנו בשלב זה ע"י 

מקובלים עלינו, ופנינו לחפש חשב בהעסקה ישירה. קיבלנו מספר פניות, ונפגשנו עם מספר מועמדים. מועמד 
 –ע לנו שהוא מסיר את מועמדותו )בעיקר בגלל מרחק הנסיעה אחד מתוכם היה נראה כמתאים, אבל הוא הודי

. יתר המועמדים איתם נפגשנו לא היו מתאימים. לפני הוא גר ברמת הגולן וחיפש משהו יותר קרוב לבית(
תו והוא עשה עלינו רושם חיובי. אי"ה, החשב החדש יתחיל חשב מתאים. נפגשנו א BDOכשבועיים התפנה ב 
המצב  כת ולתת תשובות לכל מה שהוא נדרש.החודש. עד אז, יואב ממשיך לתחזק את המערלעבוד אצלנו בסוף 

 הזה לא קל לו ולנו, ואנחנו אסירי תודה ליואב על הסבלנות ואורך הרוח בתהליך ההחלפה.

 ענפי המשק:על לפניכם סקירה 

  
ש

"
גד

 

ים )בכך חסכנו בגלל המחסור במים עקב הבצורת, שדות החיטה נקצרו לשחת דגן במקום לגרעינ
השקיה נוספת למילוי גרעין(. מאחר ורוב השדות מושקים, היבולים היו גבוהים )כטונה לדונם( 

 הבשדות הבעל )ברמת צבאים( הבצורת השפיעוגם המחירים טובים )רוב היבול נמכר לרפת שלנו(. 
שדות בצורה חזקה ולמעשה לא היה מה לקצור. אנחנו אמורים לקבל פיצוי על נזקי הבצורת ל

בימים אלה מתחילים לאסוף את האבטיחים בשפעה, ובתוך כשבועיים נתחיל לאסוף גם אלו. 
בשטחי הבית. לאחר איסוף האבטיחים, הגידול האחרון שיישאר בשדות הם העגבניות שבינתיים 

מתחילים עם סיום איסוף האבטיחים.  ,דונם תירס לתחמיץ 211בשפעה מתוכננים כ  נראות טוב.
 עקב החורף השחון שעברנו. ,נת הסתיו, כאשר המגבלה העיקרית היא כמות המיםלתכנן את עו

  
טע

מ
 

ניתן כבר להבחין בבירור בסימני החנטה  בימים אלו עסוקים בעיקר בהשקיה ודישון. זיתים:
וכבר רואים סימנים ליבול לעונה הקרובה.  ,מהפרחים בלבד!( 2%לאחר הפריחה )בממוצע חונטים 

טון שמן,  01טון זיתים שמתוכם נאצרו  511נמסקו שבה , ה דומה לשנה קודמתנראה כי היבול יהי
בקרוב נתחיל עם גיזום החזירים והענפים הנמוכים בעצים  טון זיתים שנמכרו למאכל. 25ועוד 

 כדי להכין את הגזע והסביבה לניעור טוב ולא פוצע.
חודשים!  2ע"פ כמעט  עונת האבקה התאפיינה השנה בפרק זמן ארוך במיוחד שנמשך :תמרים

תחלה נראה הלמרות החששות הרבים ב .פרחים אחרונים( 21/1/01 -פרחים ראשונים  -22/0/01)
כי החנטה טובה מאוד. הצוות עסוק מאוד )כרגיל..( בהשקיה ודישון )עונת ההשקיה התחילה 

נור, זהידי,  )בתכנית לטעת דרי, זכרים, דקל נטיעותוב הכנת שטחים לנטיעות, במוקדם מהצפוי...(
יינטעו  . סה"כ (שמיטהולהספיק לנטוע לפני הויש להזדרז  - קצת ברהי, והשלמת מג'הול בשפעה

דילולים )בימים מבצעים  ,. בנוסףב נטיעה די קבוע בשנים האחרונותשזהו קצ, חוטרים 111 -כ
ד הרבה ועום, ושימור קטיף לולביםעסוקים ב ,, וכמו כןאלו מדללים מג'הול בשפעה וברהי בבית(

כאשר החלקה הצעירה ביותר , עצי תמר נטועים 0,111 -שמיטה עם כהלשנת  ניכנס"ה לפנינו.... בע
לאחרונה התגלו באזורינו, וגם  (. 0010( תהיה סמוכה לחלקה הוותיקה ביותר ) דקל נור 2101)דרי 

" של ענף דקונית הדקל האדומה. מזיק זה הוא "מזיק יום הדיןיבמטע שלנו, מספר פריטים של ח  
התמרים, שחברינו אורי לנדאו ז"ל היה מחלוצי הלוחמים נגדו. אנחנו מטפלים בעצים על פי 
הנחיות משרד החקלאות, ומקווים שניתן יהיה לעצור את התפשטות המזיק. מי שרוצה לראות 

 דוגמאות מוזמן למשרד של המטע בלב הלולב.

 
ל 

לו
ם

טו
פי

 

הכמויות הסדר . השנהמדגרים המתוכננים  השיתוך חמדגר השלישי מהשבוע התחלנו את המ
המדגרים האחרונים היו  שני. התוצאות במה ששומר על מחירים טובים ,פטם ממשיך גם השנהב

 . טון 512ות ושיווקנו בסך הכל טוב



 

 

7 

  
ת

פ
ר

 

הרבעון הראשון בכל שנה ברפת מתאפיין בהכנות לקיץ וכן במשימה לעבור את פסח בשלום. בחודשים 
 0הוספנו מאווררים ברפת  ,את הרפת לקיץ, שידרגנו את המאווררים בחצר ההמתנה האחרונים הכנו

תקוותנו שזה יוריד את הסטרס של הקיץ ולו  .והתקנו על המאווררים מערכת של צינון בלחץ גבוה
במעט. יש לציין בנוסף את עובדי החשמליה שנענים לכל בקשה ונותנים פתרונות מקוריים באווירה 

 תודה לאל. .את פסח עברנו בצורה טובה ללא בעיות מיוחדות טובה ומקצועית.
קופלזמה בוביס אשר מחייב ילים ומדבק מאוד בשם משים האחרונים התמודדנו עם חיידק אבחוד

 .מכיוון שלא נימצא טיפול אשר יכול לסלק חיידק זה - עדרמהאת הוצאת הפרות הנגועות 
בדוק כל הזמן שאין פרות חדשות וכן שומרים כים לילשמחתנו עברנו את זה די בקלות ואנחנו ממש

 על ממשק מוקפד שלא תיווצר הדבקה ביו פרה לפרה.
חלקם הקטן מוסבר במחסור בגשם וחלקם  .מתאפיינת במחירי מזון גס מאוד גבוהים 2101שנת 

מוסבר בניצול המגדלים באזורנו אשר במקום להתגייס ולקבוע מחירים סבירים יצרו פניקה אצל 
 .לעומת זאת יש אזורים בארץ שזה היה שונה ומגדלי הגד"ש גילו הבנה והתחשבות הרפתנים.

ור לרפת במחירי שוק, העבודה מול גד"ש שלוחות כאינני מלין על גד"ש שלוחות אשר מחויב למ
 הייתה מצוינת ומקצועית קנינו כמעט את כל הדגן אשר היה ביבולים גבוהים ובאיכות טובה.

יות של הרבעון השני של השנה תרד מאוד ותקוותנו שמחיר המטרה יתקן בעקבות עלייה זו הרווח
 זאת במחצית השנייה של השנה.

כל האוכל מקורב בצורה אוטומטית  תבחודשים האחרונים סיימנו את פרויקט המקרבים וכע
ונשמרתם מאוד -לראות ולהתרשם אבל לא להתקרב ,אולפרות, ליבשות ולעגלות. אפשר לב

 לנפשותיכם.
עבודה  .אכפתית ומסורה ,ברצוני לציין את צוות הרפת ואת כל התורנים בעבודה מקצועית ,לסיום

ימים בשנה ובלי  265 ,הממשעות בי 21הרפת עובדת  .ברפת מתאפיינת בזה שאין ימים חופשיים
 צוות יציב ומסור קשה מאוד להגיע להישגים טובים.

  
ם

די
הו

 

בכניסה למשק.  0 - 1אפרוחים המיועדים לעבור לאזור  21,111לפני שבוע קלטנו מדגר חדש של 
 01בגיל  00,111במטע יש מדגר של  5 - 7באזור  אחרי שבוע אפשר להגיד שהם נקלטו טוב מאוד.

העופות  -גומרים השבוע לשווק את הזכרים  0 - 1גדלים ומתנהגים לפי התוכנית. באזור  -שבועות 
לו מבעיות רגליים חמורות דבר שלא ראינו הרבה שנים. ואי לכך היה צורך למכור הרבה עופות סב

שהראה את סבל העופות בכלובים,  "בוטקכל"לסוחרים פרטיים. בעקבות תוכנית הטלוויזיה 
תקנות חדשות על מנת למנוע צער בעלי חיים. )למה אין תקנות לצער  קיבלו במשרד החקלאות

קורס למשגיחי צער בעלי חיים יחד עם שלמה. התקנות החדשות  רענן עבר ,לכןבעלי מגדלים( 
שעות בכלובים בעוף טוב לפני  6-מאוד מקשות על עבודת המשלוחים ואסור להחזיק עופות יותר מ

ת בבוקר והעמסתם נעשי 01:11 - 0:11העופות האחרונים יוצאים מהלול בשעה  ,השחיטה. לכן
. )וגם לעובדים(. אנחנו מודאגים איך כל זה יסתדר בקיץ דיםדבר הגורם נזק להו ,באור יום
  מזג האוויר לטובתנו, אבל יש אומרים שזה יתחמם מאוד בקיץ...אבל זו רק שמועה. ,בינתיים

  
ה

דג
מ

 

הקרה שפקדה את האזור בתחילת החורף, גרמה לתמותה של דגי אמנון, ו"סידרה" את עודפי 
ק בין שלושת חברות שיווק הדגים, ולשיפור במחירים. המלאי, מה שגרם להרגעת מלחמות השיוו

בזכות התארגנות טובה והיכולת שלנו לחמם את הבריכות  ,אצלנו התמותה הייתה נמוכה יחסית
 עם מים חמים.

כמויות הדגים טובים לענף המדגה הן בהיו חודשים  2101החודשים הראשונים של שנת  תארבע
 , במיוחד לדגי הקרפיון.תמחירים גבוהים יותר משנים קודמוהן בו

ש יולי לגידול דגיגים לא נגדל דגים במאגר גלבוע. המאגר ישמש מחוד ,עקב המצוקה במים ,השנה
חכרנו מאגר נוסף לגידול דגים מקיבוץ שדה כדי לפצות על החוסר בשטחי גידול,  .של אמנונים

  מתחילת עונת ההשקיה מטע התמרים מושקה במי מדגה.כמו כן,  .אליהו
שבוע שעבר התחלנו לגדל את , ובאת עונת הטלות האמנונים ,מוקדם מהרגיל ,בוע התחלנוהש

ם יאחרי לרוות מתחיל צים של הקרפיונים,ילרוות הקרפיונים )לרוות הם שלב לאחר בקיעת ב
זה מצריך מאתנו להתמחות בתחומי , וםבשנים האחרונות הענף גדל בהיקפי דגיגים של קרפיונים(.

   . אספקה של דגיגיםחיצוניים לולא להסתמך על מקורות , מון דגיגיםיאיה וביר הטלות,
 51%, מחזיקה כ צבי–וטירת , מעוז חייםדדו-ניריחד עם חברת "דגת הארץ" שאנחנו שותפים בה 

פילה אמנון, טריים במגשיות כמו מוצרים  ומייצרת מפתחתמשוק הדגים הטריים בארץ. החברה 
 תקפואים. מוצרים אלו משווקים לרשתות השיווק. החברה גם מייבא, וכן דגים קרפיון, בס ובורי
, אריזה בניר דודה( בבית ימערך חלוקה )לוגיסט החברה הקימה לאחרונה. כמו סלמון ודניס דגים

אביב, ואמור לגרום להתייעלות וחיסכון בהוצאות השיווק וההפצה. -שהחליף את המרכז בתל
  כדי לאפשר את וויסות כמות הדגים הטריים בשוק. בנוסף החברה השקיעה בקו הקפאה משופר
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. העבודה על הזמנה גדולה לאספקת מערך מיון ואריזה לגזר בלרוסמ לפני כחודשיים קיבלנו
המערך בעיצומה, והוא אמור להיות מסופק ללקוח בסוף חודש יולי. בנוסף להזמנה זו יש עוד 

זור שאנחנו עובדים איתם כולם מפעלים בא - הזמנות משמן שאן, דגת הארץ, עוף טוב ותנובה
באופן שוטף. לפני מספר שבועות סופק קו ייצור ראשון למפעל סודה סטרים בלהבים, ובהמשך 

 מתוכננים קווים נוספים. בסך הכל יש הרבה עבודה, וטוב שכך.

  
וץ

יב
ק

 ב
יץ

ק
 

  כנית:וה התתא הדברים יפים שמביא 01הזדמנות למנות  - שנה 01בוץ חוגג יקיץ בק ,השנה
 לפי סדר חשיבות(רשומים לא )הדברים 

 ית הקיץ.יוועשרות משפחות שעלו ארצה בעקבות ח .0

 בוץ.ימזגנים בחדרי הק 021מעל  .2

 מתקני מים קרים מפוזרים במחנה. 5 .2

 מבני ציבור. 02שיפוץ של  .1

 .שדרוג מגרש כדור סל .5

 שדרוג בית אימון. .6

 שתילת דשא מול בית תינוקות הישן. .7

 .לי במטבחמחש תתנור חלבי ומחב .1

 בוץ שלוחות" ברחבי העולם.ימיתוג "ק .0

 מילוי חדר אוכל מקצה לקצה כמו בימים הטובים. .01

 יה אחרת.יבוץ לאוכלוסיחשיפת ילדי הק .00

 בוץ.ישידוכים בעקבות הכרה בקיץ בק שמונה .02

 גה במקלט חדר אוכל.-מגרשי גה שני .02

 בוץ במשך השנים.יניסיון בהדרכה לילדי הק .01

 תקנת פסיפסים.בוץ על ידי הישדרוג פני הק .05

 .השקעה בבריכה .06

 סידור פינת קומזיץ בחורשה. .07

 .קופים לפינת חי שני .01

 .  מזל טוב לנו ולכל תומכי הפרויקט ועוד היד נטויה!

  
רי

כפ
ש 

ופ
נ

 

הפעילות במהלך שלושת החודשים הראשונים של השנה האזרחית היו רגועים כמדי שנה.  
.  הנופשים 2111ו לארץ במסגרת שותפות בתקופת זמן זו אירחנו שתי קבוצות מקליבלנד שהגיע

חוו פעילויות שונות  בבית שאן ובקיבוץ. חלק מפעילויות אלה היו במסגרת עבודה עם ילדים בבית 
שאן, התנדבות בתחנת הניסיונות בחוות עדן, הכנת מטעמים לחיילים וחלוקתם בבוקר, טיולים 

יות חלק אינטגראלי מהאירוח בנופש דת להתתוכנית זו מתע בסביבה ואירוח בבתי חברים בקיבוץ.
כאן המקום להודות למשפחת רענן וניקי וויס על ההירתמות והעזרה הרבה  מדי שנה בשנה.

 באירוח הקבוצה. 
ו..."הנה הסתיו עבר, הגשם חלף הלך לו ובניחוח של האביב שהגיע, נראה שהקיץ הנה גם מופיע" 

ביקוש הרב לקראת החג, החלטתי לקחת על אפריל זימן לנו פעילות מאד אינטנסיבית ולאור ה
עצמי לשפץ שלוש דירות ריקות של חברים, ולהביא אותן למצב בו יתאפשר אירוח נופשים ברמה 
לה אנו שואפים. המבצע התאפשר הודות לנפשות טובות הפועלות בשיתוף הרמוני איתי ולהם אני 

תפריט מגוון וקיבל הרבה מטבח וחדר האוכל שדאג להלצוות רוצה להודות מעל גבי דף זה: 
שלמה שרגא על שסחב, סידר, , לאברמל'ה על שהביא את הדירות למצב הראוי לדיור, לתשבחות

לחשמלאים ולאבי המנצח עליהם על שנענו לכל בקשה , תיקן ותמיד נתן עצה טובה והכול בחיוך
 אחרוניםו ,לעובדות המכבסה שעמדו לרשותנו ונענו לכל צרכינו במהלך חול המועד, בכל זמן
יורם רותם, יוסי בוריס ורותם שכטר על שנתנו בנו אמון שנצליח ל"הרים" את הפרויקט  חביבים

האירוח בנופש  היה מהנה לכל הנופשים הרבים שבאו לנפוש בעמק הפורח. אירחנו קבוצה  הזה.
 של רוכבי אופניים עיוורים שזו חוויה מיוחדת לכשעצמה. עלי לציין שחלק מהנופשים הבחין
בשיפוץ שעשינו בחדרי הנופש ובפינת הנוי היפה אשר בחזית בניין הקומתיים, עליה ניצח מנחם 
קין ביצירתיות האופיינית לו. אגב, מנחם קין אחראי לשיפור חזית המבנים של כל יחידות הנופש, 

והמשך עבודה יצירתית שמייפה את הנוף שלנו בקיבוץ. ומכאן אני מברכת אותו ביישר כוח 
 מתחילים להופיע גםית להמשך: לחופש הגדול מתחילות להגיע  הזמנות בקצב מעודד, והתחז

בתקווה שבעזרת הבורא נקבל הזמנות רבות שיהוו לנו "בעיה"  .ניצנים של הזמנות לחגי תשרי
  טובה.
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 התארגנות לתרומה
 

בנה של מירית )העובדת אצלנו כפדיקוריסטית מספר שנים( חולה מאד ועומד לעבור שוב 
 טיפול ייחודי, קשה ויקר בחו"ל. 

 .קאי( ,)פרטים נוספים על מצבו אפשר למצוא בגוגל: חברים לרפואה
    

למירית ומשפחתה, כפי  תאנו מתארגנים בעזרת החברים והתושבים לתרום כספי
יכולתנו. אפשר יהיה לתרום דרך התקציב האישי. כל משפחה תקבל לתא הדואר שלה 

דף, ותמלא את הנתונים כרצונה ויכולתה. את הדף המלא יש לשים מקופל, בתא הדואר 
 .16.2.1064עד לתאריך  יום ו' כ"ג אייר ליד משרדו של שבתאי ג. 

  

 בון הבנק שמירית נתנה לנו.הסכום שייתרם בע"ה, יופקד בחש
 

 בתקווה לבשורות טובות ולרפואה שלמה. אמן.
 

 .רחל כוכביויהודית ווייס                                                    
 
 
 
 
 
 

 אסיפת חברים
 

 (5..1) י"ט אייר ביום שניתתקיים אי"ה 
 

 22:32 בשעההאוכל,  -בחדר 
                          

 על גבי לוח המודעות.מפורסם  סדר היום                     

 
 
 
 
 
 
 

 מהמזכירות
 

בסוביץ המזכירות ועל פי בקשתם של שלמה סמסון ויצחק מ -מיידנר חברת לודוויג 
 .האבודים הציורים בעניין לטפל מיידנר לודוויג לחברת לתת מאשרת

 

המזכירות החליטה להמליץ לאסיפה  ,בעקבות חשיבה מחודשת -ביטול ועדת קבלה 
יבוא  עדת חברים הענייןוולהעביר את סמכויותיה לו "לחבר חדש"קבלה הלבטל את ועדת 

 לאישור האסיפה.
 

המזכירות החליטה לבקש חוות דעת מקצועית  ,בעקבות פניה של חברים -ריסוסים 
 ואובייקטיבית בעניין.  
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 של מזכירת הפנים משולחנה
 

  ברוח קול בת הוא שירי "כי
  השלוח מכתבי
  חיי מסילת
  געגועי

 שלום חנוך / ".ייתפילות הד
 

שהתקיימה בבארות  ואני בישיבת מזמו"ר של הקבה"ד השבוע השתתפנו יהודה ורקר
בין השאר . לים על העשייה השוטפתיבישיבה שמענו דיווחים מנחמיה רפל ומהפע יצחק.

                  על כנס השמיטה המתוכנן  ,דווח לנו על המתקדם בנושא המאבק על הקרקעות
רים של הקיבוץ הדתי ועל מועצת הצעי בקיבוץ גן שמואל (63.3)י"ט בתמוז  -ב

ציון. מועצת הצעירים עשהתקיימה בסוף חודש אדר כחלק מהחלטות מועצת החינוך בניר 
חינוך ולבתי העסקה במספר תחומים הקשורים בחינוך והגישה את המלצותיה למחלקת 

בישיבה התקיים דיון בנושא קליטת בנים שאינם שומרי מצוות  הספר של הקיבוצים.
בירור ובניית הסכמות ואמנה בקיבוץ עין צורים. הדיון כלל סדנא לחברות כחלק מתהליך 

 בהנחיית צוות שחקנים שהמחישו בצורה מקורית ומחודדת את הדילמות השונות.
נציגי "אופק" המקימים את הבנק הקואופרטיבי הראשון בישראל סקרו בפנינו את המיזם 

ית והוגנת. הבנק שייך בנק שהשקפת העולם העסקית שלו היא חברתית, הומנ -החברתי 
 לחבריו כך שהם גם הלקוחות וגם הבעלים והם אלו שמתווים את דרכו בצורה דמוקרטית.

 הוחלט לעודד את הקיבוצים להביא את הנציגים להצגת הרעיון בפני החברים.
בפנינו מצבת כוח אדם במזכירות הפעילה כולל תוכניות לשנה וחצי  הלסיום הוצג
 הקרובות.

 

             על היזמות של מנחם סטולפנר  youtube בסרטון המתפרסם  ב ממליצה לצפות

הסרטון מציג בצורה מרגשת את הפרויקט הנפלא של העסקת בוגרים בעלי  -" אשר שי"
 צרכים מיוחדים בפינת החי של הקיבוץ ואת ההשתלבות שלהם בנוף הקיבוצי. 

ניתן למצוא קישור באתר הפייסבוק של הקיבוץ או להיכנס לכתובת 
https://www.youtube.com/watch?v=hVoHKCsAfGo 

זה המקום לומר מילות הערכה למנחם על הפרויקט שלו ולהודות לחברים ולשכירים 
 קחים בו חלק. ובקיבוץ שתומכים ול

 

 פינת הבקשות
 

עבור המנויים. בכל יום שישי אנו מקבלים את עיתוני סוף שבוע בכמות מדויקת  -עיתונים 
בזמן האחרון חזרה  ,העיתונים מחולקים בתאי הדואר כשהם מסומנים שמית. לצערי הרב

התופעה של לקיחת )יותר נכון גזלת( עיתונים בשלמותם או מוספים מתוכם מתאי הדואר. 
הדבר פוגע הן בחבר והן באחראית על חלוקת העיתונים. אני פונה בבקשה לחדול 

 וש החברים ואת העוסקים במלאכה.מתופעה זו ולכבד את רכ
 

לאחרונה אירעו מספר מקרים בהם חברים השאירו את אופניהם בחניית  -אופניים 
האופניים בנוף הירוק ונסעו לעיסוקיהם. בחזרתם הם לא מצאו את האופניים היכן שהם 

לפני שאתם שהושארו. לאחר זמן מה הם נמצאו זרוקות במקום אחר במשק. אני מבקשת 
עם מגוון האופניים הקיים במשק קל להתבלבל  .!אנא בדקו האם האופניים שלכם רוכבים 

 ובכל מקרה אין לקחת אופניים ללא רשות בעליהם.   
 

 
 

   רותם. -שבת שלום                                                                                   
 
 

  שלום -שבת                        
         

 האוכל-שעות הארוחות בחדר
 

 מיד לאחר התפילהליל שבת 
 66:60שבת צהריים 

 

https://www.youtube.com/watch?v=hVoHKCsAfGo
https://www.youtube.com/watch?v=hVoHKCsAfGo

